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K ao i svake {kolske go-
dine i ove godine je
Univerzitet Singidu-
num  otvorio svoja
vrata za posete bu-
du}ih studenata i nji-

hovih roditelja. Prilikom pose-
te maturanti mogu da saznaju
sve {to ih interesuje o Univer-
zitetu, fakultetima, programi-
ma, profesorima, organizaciji,
nastavi, studentskom `ivotu i
dr. Tom prilikom oni mogu
da obi|u prostorije i da se
upoznaju sa profesorima i stu-
dentima Univerziteta Singidu-

num. Na otvorenim vratima
do~eka}e ih nastavnici i stu-
denti Univerziteta, a samu po-
setu budu}i studenti mogu
najaviti putem imejla ili telefo-
na. Tu se mogu sresti i sa stu-
dentima – savetnicima, koji }e
im odgovarati na sva pitanja o
studentskom `ivotu, nastav-
nom procesu, kao i na ostala
pitanja u vezi sa aktivnostima
studenata na Univerzitetu.
Oni su tu da budu}im studen-
tima pomognu da re{e nedou-
mice o izboru fakulteta i sme-
rova, kao i da podele iskustva
o studijama i praksi, razvoju
karijere i sli~no - ka`e prof. dr
Danijel Cvjeti}anin, dekan Po-
slovnog fakulteta Univerziteta
Singidunum.  

Ka`ite nam ne{to o plano-
vima za upis naredne gene-
racije studenata i da li }e ce-
ne {kolarina biti menjane? 

- Konkurs za upis novih
studenata na osnovne aka-
demske studije u ovoj godini,
bi}e raspisan u skladu sa kvo-
tama koje smo dobili Uvere-
njem o akreditaciji studijskih
programa. Na osnovu tog uve-
renja, na Univerzitetu, za na-
rednu {kolsku godinu imamo
upisnu kvotu od 2. 570 bruco-
{a. Od tog broja se tri ~etvrtine
odnose na studijske programe

iz Poslovne ekonomije, Mar-
ketinga i trgovine, Turisti~kog
i hotelijerskog menad`menta,
Informatike i ra~unarstva i In-
`injerskog menad`menta.
Ovih pet studijskih programa
se izvodi na integrisanom de-
lu Univerziteta. Jedna ~etvrti-
na upisne kvote odnosi se na
studijske programe na neinte-

grisanom delu i to: Poslov-
nom fakultetu u Valjevu, Fa-
kultetu za medije i komunika-
cije, Fakultetu za primenjenu
ekologiju, Fakultetu za ekono-
miju finansije i administraciju
(FEFA) u Beogradu i Fakulte-
tu za evropske pravno-politi~-
ke studije u Novom Sadu.
Imaju}i u vidu te{ku ekonom-
sku situaciju u zemlji, kao i op-
tere}enja bud`eta roditelja,
{kolarina }e biti ista kao i pret-
hodne dve godine. Cene za
studije na integrisanom delu
Univerziteta se kre}u od 1.200
do 1.800 evra u dinarskoj pro-
tivvrednosti, u zavisnosti od
fakulteta i na~ina pla}anja. U
iznos {kolarine ura~unati su i
ud`benici. Za studente koji
poka`u slabije rezultate orga-
nizuje se besplatna dodatna
nastava. 

Istra`ivanja pokazuju da
su dr`avni univerziteti prvi
izbor za najbolje studente,
pre svega zbog mogu}nosti
besplatnog studiranja. Kako
vi kao privatni univerzitet
uspevate da se izborite sa
tim? U javnosti i dalje posto-
je mi{ljenja kako je za studi-
je na privatnim univerziteti-
ma potrebno da neko ima
samo novac.

- Strpljivim radom sa stu-
dentima i kvalitetom nastave
borimo se da otklonimo ras-
prostranjene zablude, koje ste
pomenuli. Na`alost u javnosti
se jo{ uvek fakulteti dele na
dr`avne i privatne, umesto da
se razlika pravi samo u odno-
su na kvalitet, a on ne zavisi
od toga da li je neki fakultet u
privatnoj li dr`avnoj svojini.
Uostalom, mnogi dr`avni fa-
kulteti svoje aktivnosti finan-
siraju i {kolarinama, a ne sa-
mo prilivima iz dr`avnog bu-
d`eta. 

Jedan ste od retkih univer-
ziteta koji je preduzeo zna-
~ajne mere za smanjenje ko-
rupcije. 

- Upravo o tome i pri~amo
kada govorimo o kvalitetu.
Univerzitet Singidunum i svi
zaposleni na njemu, ve} 12 go-
dina uporno rade na podiza-
nju nivoa kvaliteta, kako na-
stavnih tako i vannastavnih
procesa. ^inimo sve da nivo
postupaka nedostojnih jedne
visokoobrazovne institucije
svedemo na nulu. Ve} godina-
ma se bavimo pobolj{anjem
kvaliteta, a primetili ste da po-
neki fakulteti na, kojima po-
stoji sumnja da je bilo korup-
cije, sporo re{avaju probleme,
koji se nagomilavaju.

Singidunum je ve} prepo-
znatljiv po tome da svojim
studentima nudi rad u ma-
njim grupama, pod budnim
okom profesora, studenti to-
kom studija imaju obezbe-
|enu praksu... [ta vas jo{

preporu~uje budu}im stu-
dentima?

- Najbolja preporuka su na-
{i diplomci od kojih ve}ina,
ve} nakon nekoliko meseci od
diplomiranja, uspeva da se za-
posli, i to sada, kada je situaci-
ja na tr`i{tu rada veoma lo{a.
Formirali smo takav sistem
obrazovanja, gde student za
~etiri godine sti~e sposobnost
da se suo~ava i bori sa proble-
mima u profesiji za koju se
priprema. I da ih kreativno re-
{ava. Imamo preko 400 ugo-
vora o poslovno-tehni~koj sa-
radnji sa privatnim i javnim
preduze}ima, gde na{i studen-
ti imaju priliku da se upoznaju
sa poslovnim okru`enjem,
primene ste~ena znanja i spo-
sobnosti i na kraju, da se zapo-
sle. Kroz organizaciju obuka,
kurseva i treninga na kojima
studenti sti~u posebna znanja
i ve{tine, podsti~emo ih da
prave planove i razmi{ljaju o
svojoj budu}nosti. 

Dr`avni univerziteti nisu

uspeli da reformu izvedu do
kraja, studenti opet tra`e
olak{ice... Kakva je situacija
na Singidunumu, kakvi su
rezultati reforme? 

- Primena Bolonjske dekla-
racije je dugotrajan proces.
Njegov cilj nije samo da se po-
ve}a udeo visokoobrazovanih
u ukupnoj radnoj populaciji,
nego i da se planovi i progra-
mi studija prilagode onome
{to studenti mogu da razume-
ju – i kreativno primene u
praksi. Studiranje je danas
uvo|enje mladih u profesiju, a
ne samo upoznavanje sa osno-
vama pojedinih nau~nih disci-
plina. To zahteva mnogo ve}e
anga`ovanje profesora i stude-
nata. Po Bolonji, student je u
centru u~enja, kao zaposleni
radnik na svom radnom me-
stu. Savremeni studijski pro-
grami uskla|eni su sa potre-
bama poslodavaca. Uz kvali-
tetne ud`benike, po standar-
dima Bolonjske deklaracije,
nastava se izvodi od strane
kompetentnih predava~a uz
visoku tehni~ku opremljenost,
uz prijateljski i roditeljski od-
nos prema studentima. Prak-
ti~nim ve{tinama i znanjima
pridaje se naro~iti zna~aj. Per-
menentne promene u svetu
nauke, biznisa i sveukupnog
okru`enja tra`e stalna prilago-
|avanja u svim nastavnim i
vannastavnim aktivnostima.
Time obezbe|ujemo zadovolj-

stvo svih u~esnika u procesu,
pre svega studenata koji su za-
dovoljni usvojenim znanjima
i odnosom nastavnog i vanna-
stavnog osoblja prema njima.
Veoma nam je va`no i zado-
voljstvo roditelja, koji su za
ulo`eni novac u osposobljava-
nje svog deteta za odgovaraju-
}u profesiju, dobili pravu pro-
tivvrednost. Najzad, nimalo
ne zanemarujemo i zadovolj-
stvo poslodavaca, koji dobija-
ju mlade stru~njake u skladu
sa svojim potrebama, to jest

zaposlene radnike, na ~iju se
osposobljenost i pouzdanost u
radu mogu osloniti.

Va{ univerzitet nema ode-
ljenja van sedi{ta mati~nih
ustanova. Za{to ste se opre-
delili za takvo poslovanje i
ho}e li se u budu}nosti ne{to
menjati?

- Na{a prednost je u tome
{to smo akreditovani za studi-
je na daljinu, DLS studije, za
~ije potrebe su formirani kon-
sultativni centri u Ni{u, Subo-
tici i na Zlatiboru, a imamo i
Poslovni fakultet u Valjevu. 

Tako|e ste poznati po ma-
lom broju doktoranata. Ni-
ste u grupi univerziteta koji
su prethodnih godina „fabri-
kovali“ doktorske diplome. 

- Od 17. februara 2006. za-
klju~no sa 11. januarom 2012.
promovisali smo ukupno 62
doktora nauka na nivou Uni-
verziteta. To su uglavnom oni
koji su zvanje magistra stekli
na dr`avnim fakultetima. 

Budu}im studentima pri-
mamljivo je i studiranje na
daljinu. Koliko je interesova-
nje za ovaj vid studija?

- Trenutno imamo preko
1.500 studenata koji studiraju
na daljinu. S obzirom na to da
`ivimo u vremenu brzih teh-
nolo{kih promena i novih
zahteva na tr`i{tu rada, ovaj
na~in sticanja znanja i kompe-
tencija pokazao se kao vrlo po-
voljan. Istovremeno stalni

kontakt sa informacionim i
komunikacionim tehnolo-
{kim okru`enjem doprinosi
razvoju kreativnih sposobno-
sti i ovladavanju specifi~nim
prakti~nim ve{tinama potreb-
nim za budu}i razvoj karijere.
Za studente su prednosti stu-
dija na daljinu, nad uobi~aje-
nim studijama na univerzite-
tu, u smanjenju tro{kova sme-
{taja i transporta, kao  i u lak-
{em uskla|ivanju obaveza stu-
diranja i obaveza na poslu,
ukoliko su ve} zaposleni. Stu-
dent mo`e u toku dana da ra-
di, a uve~e da se konektuje na
DLS platformu i povu~e odgo-
varaju}e fajlove i snimke pre-
davanja, tako da od ku}e prati
bilo koje predavanje sa svog
studijskog programa. Mo`e i
da komunicira sa profesorom
putem i-mejla ili preko skajpa
i da se od ku}e konektuje i
probno pola`e test, kako bi vi-
deo da li je spreman za ispit, a
profesor na bazi ispita i istori-
je aktivnosti na DLS platformi
mo`e bolje da proceni stepen
znanja studenta. 

V. S. 

Prof. dr Danijel Cvjeti}anin, dekan Poslovnog fakulteta Univerziteta Singidunum 

Najbolja preporuka su na{i diplomci

Brojna priznanja 
Singdunum je dobitnik velikog broja priznanja. Nedav-

no ste dobili me|unarodnu nagradu za turizam i hoteli-
jerstvo u Madridu, pro{le godine ste progla{eni za Edu bi-
znis partnera...

- Veliko interesovanje za upis na studije kao i zna~ajan broj
nekada{njih studenata koji zauzimaju liderske pozicije u vode-
}im kompanijama u zemlji i inostranstvu, pokazuju da je bila
opravdana odluka kojom je Univerzitetu Singidunum dodeljena
nagrada EDU – BIZNIS PARTNER za 2011. godinu. Ova nagrada
ima cilj da istakne kvalitet obrazovnih ustanova koje su pru`ile
veliki doprinos u preno{enju znanja i ve{tina mladih ljudi u Srbi-
ji i regionu. Tako|e je, nedavno, Fakultetu za turisti~ki i hotelski
menad`ment, uru~eno presti`no me|unarodno priznanje u Ma-
dridu na 37. Me|unarodnom Forumu koji nagra|uje zaslu`ne
institucije iz ~itavog sveta za rezultate ostvarene u 2011. godini
iz oblasti turizma i hotelskog menad`menta. Pored ovih tu su i
brojna doma}a i svetska priznanja, koja nas uveravaju da smo na
pravom putu.

Najvi{e stranih studenata iz Libije
Zanimljivo je da me|u va{im studentima ima i stranaca. Iz kojih su zemalja, na kojim fakulte-

tima ih je najvi{e, i {ta ih je motivisalo da studiraju ba{ na Singidunumu?
- Za sada na Univerzitetu ima najvi{e studenata iz Libije, nekolicina iz Konga i Sirije, a o~ekuje se dolazak

ve}e grupe studenata iz Kine. Oni kod nas mogu da steknu diplomu koja je priznata u ~itavoj Evropi i svetu, po
ceni koja je manja od cene na nekim evropskim fakultetima. I sama ~injenica da je diploma priznata, govori
o kvalitetu studija koje poha|aju.

Ve} 12 godina uporno radimo 
na podizanju kvaliteta: 

Danijel Cvjeti}anin
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Ekonomski fakultet
Univerziteta u Beogra-
du ove godine slavi 75
godina uspe{nog rada.
Tokom prethodnih
sedam i po decenija, sa

ovog fakulteta iza{lo je vi{e od
40.000 diplomiranih ekono-
mista, oko 2.500 magistara iz
domena ekonomije, poslov-
nog upravljanja, statistike i
drugih nau~nih oblasti koje se
izu~avaju na ovoj visoko{kol-
skoj ustanovi, dok je diplomu
doktora nauka steklo oko 750,
sada ve} biv{ih studenata. Po
broju studenata, kvalitetu i
razvijenosti nastave, Ekonom-
ski fakultet u Beogradu, prema
evropskim i ameri~kim stan-
dardima, predstavlja univerzi-
tet srednjeg nivoa. Diplome
studenata Ekonomskog fakul-
teta priznate su  svuda u svetu
bez nostrifikacije, poru~uje de-
kan ove visoko{kolske ustano-
ve, prof. dr Marko Backovi}. 

Godinama unazad ve} u
prvom roku popunjavate
upisne kvote. Kako se borite
sa konkurencijom, s obzi-
rom na to da je najve}i broj
privatnih fakulteta upravo iz
oblasti ekonomije? 

- Od svih fakulteta ~iji je
osniva~ dr`ava, ekonomski fa-
kulteti  objektivno imaju najve-
}u konkurenciju od strane pri-
vatnih fakulteta. Od 2000. go-
dine u Srbiji je osnovano vi{e
od 30 fakulteta ekonomske
struke, koji pokrivaju  oblasti
kao i na{ fakultet. Ali, i pored
toga, Ekonomski fakultet je ve-
oma tra`en i nijedan od novoo-
snovanih fakulteta ne mo`e da
nam konkuri{e. Mi smo fakul-
tet sa velikom tradicijom, koji
prati evropske i svetske trendo-
ve u obrazovanju, jer se na na-
{em fakultetu izu~ava sve ono
{to i na ve}ini najboljih eko-
nomskih {kola u svetu. Na{i
studenti u~e po najboljim svet-
skim ud`benicima, a do sada
smo preveli dvadesetak ino-

stranih kapitalnih izdanja. Sa
ovog fakulteta izlaze najbolji
diplomirani ekonomisti, a di-
ploma Ekonomskog fakulteta
u Beogradu je ulaznica za sve
evropske i svetske univerzitete,
na kojima mnogi na{i studenti
nastavljaju {kolovanje.

Mnogi fakulteti se `ale da
iz godine u godinu opada
kvalitet bruco{a? Da li vi do-
bijate kvalitetne studente?

- Od ukupnog broja svr{e-
nih srednjo{kolaca koji konku-
ri{u za upis na Ekonomski fa-

kultet, vi{e od 70 odsto su bili
odli~ni u~enici, mnogi od njih
vukovci. Zahvaljuju}i tome {to
dobijamo najbolje studente,
kao i izvanrednim nastavim
programima, ud`benicima i
najboljim predava~ima, uspe-
vamo da odr`imo visok rej-
ting i u evropskim okvirima.

Imate li podatak koliko
studenata uspe da se zaposli
nakon diplomiranja?

- Nedavno je u {tampi ob-
javljen podatak da u Srbiji ima
veliki broj nezaposlenih eko-
nomista, {to nije ta~no, jer su
u tu kategoriju ubrojani svi
diplomirani studenti sa svih
fakulteta ekonomskog usme-
renja, kao i svi ekonomisti ko-
ji su ranijih godina ostali bez
posla. Poslednje istra`ivanje
koje smo radili pred po~etak
ekonomske krize 2007. je po-
kazalo da se u prvoj godini na-
kon diplomiranja ~ak 90 odsto

na{ih studenata zaposlilo. Pod
uticajem ekonomske krize sa-
da je taj procenat ne{to ni`i, ali
je sasvim sigurno da se na{i
studenti mnogo br`e zapo{lja-
vaju od onih koji su diplomi-
rali na drugim fakultetima
ekonomskog usmerenja. 

Na mnogim fakultetima
Beogradskog univerziteta
reforma nije zavr{ena, stu-
denti tra`e da uslov za bu-
d`etski status i naredne go-
dine bude 48 bodova. Kakvi
su rezultati na va{em fakul-

tetu i kolika je prolaznost na
ispitima?

- Poslednjih nekoliko godi-
na, nakon inoviranja nastavnih
programa, prolaznost je zna-
~ajno pove}ana, te tako oko 60
odsto studenata na svim pred-
metima u teku}oj godini uspe-
va da polo`i sve ispitne obave-
ze. Imam utisak da je dosta is-
hitreno doneto zakonsko re{e-
nje po kome se o~ekuje da stu-
denti ostvare svih 60 bodova da
bi se finansirali iz bud`eta. To
je visok zahtev. Naravno da
studijske programe stalno tre-
ba inovirati, ali ne po cenu gu-
bljenja kvaliteta i da bi svi stu-
denti polagali sve ispite. Mora
da postoji selekcija me|u stu-
dentima, na manje uspe{ne i
one koji su veoma uspe{ni.   

Fakultet godinama unazad
sprovodi studentske ankete
o radu profesora. [ta poka-
zuju te ankete?

- Ono {to se na drugim fa-
kultetima primenjuje posled-
njih sedam, osam godina, na
Ekonomskom fakultetu se ra-

di ve} 30 godina. Dakle, to-
kom poslednje tri decenije,
nakon zavr{etka semestra i is-
pitnog roka radimo evaluaciju
rada profesora od strane stu-
denata. Analiza prethodnog
semestra pokazuje da je pro-
se~na ocena na{ih nastavnika,
na skali od jedan do pet, preko
4,3. Izuzetno sam zadovoljan
{to studenti visoko vrednuju
rad na{ih nastavnika. 

Da li ima takozvanih „us-
kih grla” na Fakultetu?

- Takve probleme smo ima-
li do pre nekoliko godina. U
toku pripreme akreditacije i
inoviranja nastavnih progra-
ma, smanjili smo obim gradi-
va na nekim predmetima,
promenili smo na~in ispitiva-
nja i na~in prezentacije gradi-
va, tako da sada prakti~no ne-
ma “uskih grla”. 

Kako su reagovali profesori?
- U po~etku je bilo malo ot-

pora, ali smo morali da se pri-
lago|avamo savremenim tren-
dovima, posebno ako imamo u
vidu da dobijamo najbolje
bruco{e, od kojih se o~ekuju
najbolji rezultati. Zaista imamo
briljantnih studenata koji na-
kon diplomiranja na ovom fa-
kultetu posti`u izvanredne re-
zultate u karijeri. Mnogi na{i
biv{i studenti danas su profe-
sori na presti`nim svetskim

univerzitetima. Trudimo se da
neke od njih zadr`imo, makar
da odr`avaju predavanja po
pozivu, ali to nije lako, s obzi-
rom na finansijsku situaciju u
kojoj se nalazimo.

Imate zna~ajnu me|una-
rodnu saradnju. Poznato je
da realizujete zajedni~ke stu-
dijske programe sa stranim
univerzitetima. 

- Na Ekonomskom fakulte-
tu postoje ~etiri me|unarodna
master programa koje realizu-
jemo sa najboljim evropskim
{kolama. Jedna od njih je HEC
iz Pariza, koja je na rang listi
Fajnen{l Tajmsa progla{ena
kao prva poslovna {kola u
Evropi. Sa Univerzitetom u
Nici ve} {estu godinu realizu-
jemo programe na master stu-
dijama. Imamo i zajedni~ki

master program sa Univerzi-
tetom Pompeu Fabra iz Barse-
lone. Sve su to presti`ni me|u-
narodni kursevi koji privla~e
najbolje kandidate iz ovog re-
giona. Tu su kursevi sa 20 do
30 kandidata, koji jesu skuplji
od ostalih, ali su i pored toga
veoma tra`eni. Tako|e smo
organizovali i prvi MBA pro-
gram u Srbiji sa Texas A&M

University, koji je vode}i ame-
ri~ki i svetski univerzitet.

Da li postoji interesovanje
za studije na daljinu? 

- Studije na daljinu smo
uveli pre desetak godina i za
njih uvek postoji interesovanje.
Sa studentima imamo veoma
razvijenu on lajn komunikaci-
ju, s tim {to oni ispite pola`u na
Ekonomskom fakultetu. 

V. A. 

Prof. dr Marko Backovi}, dekan Ekonomskog fakulteta u Beogradu 

Na{a diploma je ulaznica za ceo svet

Na koji na~in budu}i studenti mogu da se informi{u o uslovima upi-
sa na Ekonomski fakultet?

- Sve informacije o upisu u narednu {kolsku godinu budu}i bruco{i mogu da
prona|u na sajtu Ekonomskog fakulteta. Imamo veoma razvijenu saradnju sa
srednjim {kolama, na{i mla|i nastavnici po pozivu obilaze te {kole i promovi-
{u programe ovog fakulteta. Do maja na Fakultetu organizujemo posete na-
menjene srednjo{kolcima koji `ele da do|u i vide {ta sve nudimo. Pripremna
nastava se ve} tre}i put organizuje u ovoj {kolskoj godini. Po broju kandidata
koji su dosad poha|ali pripremnu nastavu i po broju kandidata koji su pokaza-
li interesovanje, mislim da }e i ove godine biti mnogo vi{e prijavljenih od upi-
sne kvote odre|ene akreditacijom.

Ne prepisuj
Nedavno ste pokrenuli kampanju „Ne prepisuj”. Zna~i li to da se na

Ekonomskom fakultetu dosta prepisuje na ispitima?
- Me|u mnogim aktivnostima koje sprovodimo, ̀ eleo bih da istaknem tradi-

cionalno dobru saradnju sa svim studentskim organizacijama. U toj komunikaci-
ji do{li smo do zajedni~kog zaklju~ka, da ako neki studenti nastoje da do do|u do
ocene na nelegalan na~in, to zaslu`uje pa`nju. Nije masovna pojava, ali se de{a-
va, posebno sa razvojem savremene komunikacijske opreme, da pojedini, svaka-
ko lo{iji studenti, koriste bubice, specijalne olovke i druga nedozvoljena sredstva.
Ideja kampanje je da studenti shvate da svaki potencijalno ostvaren rezultat na
takav na~in nema nikakvog zna~aja. Polo`en ispit bez znanja studentu ne zna~i
apsolutno ni{ta, jer dolaze vremena u kojima }e se tra`iti isklju~ivo znanje.

U prvoj godini nakon diplomiranja
90 odsto na{ih studenata 

se zaposlilo: Marko Backovi}

Imamo briljantnih 
studenata koji nakon
diplomiranja na ovom
fakultetu posti`u 
izvanredne rezultate 
u karijeri. Mnogi na{i
biv{i studenti danas su
profesori na presti`nim
svetskim univerzitetima
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A
kademija lepih umetnosti osnovana je
1997. godine. Za sve ove godine postoja-
nja pro{li smo naporan put da bismo stigli
do ugleda koji danas imamo u oblasti
obrazovanja. Kao prva privatna visoko{kol-

ska ustanova u polju umetnosti, ALU je, sa ponosom
mo`emo re}i, davno pro{la sve „de~ije bolesti“ i sa-
da se di~i uspesima koje njeni diplomci postì u u na-
{oj zemlji i inostranstvu. Interesantno je napomenu-
ti da je ALU ujedno i prvi privatni fakultet sa dozvo-
lom za ~etvorogodi{nje studije u {irem regionu.

U meri u kojoj je to mogu}e ostajemo u kontak-
tu sa na{im diplomcima i nakon diplomiranja, jer nji-
hovi pravi uspesi stì u tek kasnije, kada kao visoko-
obrazovani ljudi u nekoj od oblasti umetnosti po~-
nu da ostvaruju rezultate i dokazuju svoju vrednost.

Kako bi bili jo{ uspe{niji, svake godine uvodi-
mo novine u nastavi, a naravno, sledimo praksu
koja je pokazala dobre rezultate.

U cilju bolje pripremljenosti kandidata za po-
laganje prijemnih ispita opet smo se potrudili da
im pru`imo besplatnu, kvalitetnu i stru~nu pri-
premu.

@elja nam je da {to ve}i broj budu}ih studena-
ta do|e do informacija o tome koje studijske pro-
grame realizuje Akademija lepih umetnosti i koji
nivo stru~nosti diplomac ALU mo`e posti}i. Po-
nuda iz oblasti obrazovanja je svake godine sve
ve}a i zaista nije lako odabrati ustanovu koja za-
slu`uje da joj se uka`e poverenje. Zbog toga sve
budu}e studente pozivamo da nam se jave, jer }e
u razgovoru sa nama sigurno dobiti potpune in-

formacije o uslovima studiranja na ALU. Nadamo
se da }emo im na taj na~in olak{ati budu}i izbor.

PRVI MUZI^KI 
KONZERVATORIJUM U SRBIJI

Na samom po~etku svoga rada Akademija le-
pih umetnosti je 1997. godine organizovala i mu-
zi~ke akademske studije. Upis studenata na ove
studije vr{en je sve do {k. 2010/11. godine.

Kada je ALU 2008. godine u{la u proces akredi-
tacije, posle kratkog vremena do{lo se do zaklju~-
ka da akreditacija nema opravdanja. Problem je u
ekonomskim razlozima. Primenom standarda i po-
stupanjem po slobodnim uverenjima ~lanova Ko-
misije za akreditaciju dolazi se do previsoke cene
{kolarine (iznad 15.000 eura).

Re{enje je na|eno osnivanjem Konzervatorijuma
i uspostavljanjem saradnje sa PRAYNER KONSERVA-
TORIUMOM iz Be~a. Ovaj konzervatorijum postoji od
1905. godine. Na njemu trenutno studira 750 stude-
nata. Njihove diplome su internacionalne – priznate
su u SAD, Evropskoj uniji i Aziji. Nastava se odr`ava u
Beogardu i delimi~no, ako postoje uslovi, u mestu
prebivali{ta studenta. Diplome izdaju oba konzerva-
torijuma. Postoje varijante nastavka akademskih stu-
dija na drugim ustanovama. Na ovaj na~in postigli
smo slede}e: znatno manje tro{kove {kolovanja, bo-
lji kvalitet nastave, pravo studenta da izabere pred-
metnog nastavnika i predmete koje ̀ eli da slu{a.

Po~etkom rada beogradskog konzervatoriju-
ma uvereni smo da smo otvorili novu stranicu
budu}e reforme visokog obrazovanja u Srbiji.

Akademija lepih umetnosti upisuje {esnaestu generaciju studenata

Ponosni na uspehe svojih diplomaca
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O ve {kolske godine Stomatolo{ki fakul-
tet u Pan~evu upisuje jedanaestu ge-
neraciju studenata. Fakultet je izra-
stao u elitnu obrazovnonau~nu i
zdravstvenu ustanovu. Studenti u~e u
lepom i prijatnom prostoru, rade sa

najmodernijom opremom i savremenim ma-
terijalima. Vi{e od 100 nastavnika i saradnika
izvode nastavu iz integrisanih akademskih
studija (doktor stomatologije - master), aka-
demskih specijalisti~kih studija i doktorskih
akademskih studija. Na Fakultetu se istovre-
meno obavljaju zdravstvene specijalizacije iz
svih oblasti stomatologije.

Nastava je organizovana kroz trimestre, radi
se u malim grupama, a na ve`bama iz u`ih sto-
matolo{kih predmeta svaki student radi na
„svojoj“ stolici i sa „svojim“ pacijentima. Pri to-
me, grupu od pet studenata obu~avaju jedan
asistent i jedan profesor. Takav rad je garanci-
ja za sticanje znanja, zavr{avanje studija na vre-
me i uspe{an rad u praksi. 

Na klinikama Instituta za stomatologiju
godi{nje se primi oko 1.600 pacijenata. Tu se
pacijenti potpuno zbrinjavaju po~ev od konzer-
vativne, ortodontske i hirur{ke terapije, do pro-
tetskih nadoknada, uklju~uju}i i implantate.
Fakultet raspola`e najmodernijim CAD/CAM
sistemima za metalnu i bezmetalnu keramiku,
ortopanom sa telerendgenom, laserskim apa-
ratima za tvrda i meka tkiva, kao i najsavreme-
nijim digitalnim ure|ajima za indirektan rad.

Stomatolo{ki fakultet upisuje 50 studenata
po generaciji, {to pru`a mogu}nost da se stu-
denti kroz nastavni proces potpuno osposobe
za samostalan rad u struci. 

Veliki broj studenata na Fakultetu su deca
doktora stomatologije, lekara i zubnih tehni~a-
ra. Uz ovo treba dodati da znatan broj roditelja
ima po dvoje i troje dece koja studiraju na
ovom fakultetu. To dovoljno govori o povere-
nju i visokom ugledu Stomatolo{kog fakulteta
u Pan~evu. 

Pored studenata iz Srbije, na Fakultetu tre-
nutno studira ve}i broj studenata iz inostran-
stva (Italije, Slovenije, Nema~ke, Makedoni-
je...). I pored toga {to Srbija nije ~lanica Evrop-
ske unije, diplome Stomatolo{kog fakulteta se
priznaju bez dodatnih ispita u Sloveniji, Hrvat-
skoj, Francuskoj i Holandiji. A zemlje kao {to
su Makedonija, Crna Gora i Bosna i Hercegovi-
na su prakti~no kao na{e doma}e tr`i{te. 

Stomatolo{ki fakultet u Pan~evu ima veoma
razvijenu me|unarodnu saradnju. Na Fakulte-
tu svake godine gostuju eminentni profesori iz
inostranstva. Fakultet ~esto organizuje kurseve
kontinuirane edukacije i brojne stru~ne i nau~-
ne skupove. 

Zna~ajnu aktivnost Fakulteta ~ine i projekti
odobreni za finansiranje od strane Ministarstva
za nauku i tehnolo{ki razvoj, kao i me|unarod-
ni projekti koji se realizuju zajedno sa fakulteti-
ma iz drugih dr`ava.

Fakultet raspola`e sertifikatom SRPS ISO
9001:2008 i ~lan je ADEE (Evropske asocijacije
stomatolo{kih fakulteta).

Fakultet je akreditovao sve studijske pro-
grame i radi u sastavu Univerziteta Privredna
akademija sa sedi{tem u Novom Sadu.

Ako ho}ete lep ̀ ivot i sre}nu porodicu – krenite pravim putem. 
Postavite sebi cilj: doktor stomatologije – master, i sa nama, za pet godina, 

uz optimalan rad sti`ete do cilja.

Mi pru`amo mnogo vi{e. 
Zadovoljstvo za sve:

- Studenata - postignutim znanjem,
- Profesora – profesionalnim radom,
- Roditelja – uspehom studija,
- Dru{tva – kvalitetom stru~njaka.

Glas o tome {irom Srbije pronose 
na{i doktori stomatologije. 
Pridru`ite nam se na vreme.

Pove}ajte svoju vrednost na najbolji mogu}i na~in. 
Formiranje preliminarnih lista za upis je u toku.

prof. dr Mihajlo Gaji}

Stomatolo{ki fakultet u Pan~evu upisuje jedanaestu generaciju studenata

Rad u malim grupama garancija za uspeh
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M egatrend univer-
zitet uvek ide za
korak ispred dru-
gih privatnih viso-
ko{kolskih insti-
tucija, pa tako za

narednu akademsku godinu
predvi|amo unapre|enje svo-
je „tehnologije obrazovanja“,
kao i pro{irenje ponude na{im
studentima, u vezi mogu}no-
sti studiranja na na{im uni-
verzitetima i {kolama u ino-
stranstvu. Drugim re~ima,
omogu}i}emo stvarnu mobil-
nost studentima, ne samo u
okviru takozvanog jedinstve-
nog evropskog obrazovnog
prostora, ve} i na globalnom
nivou - poru~uje prof. dr Mi}a
Jovanovi}, rektor Megatrend
univerziteta.

Proslavili ste 22 godine po-
stojanja. [ta smatrate najve-
}im uspehom, a {ta je bilo
najte`e posti}i? Kakva je da-
nas pozicija Univerziteta
Megatrend u odnosu na pe-
riod kada je osnovan?

- Najve}i uspeh je {to smo
proizveli generacije uspe{nih
mladih ljudi, koji su relativno la-
ko nalazili posao i koji su sada, u
prili~no slo`enim uslovima, i
dalje tra`eni na doma}em, kao i
na inostranim tr`i{tima rada.
Svih ovih godina najte`e je bilo
raditi u korist unapre|enja srp-
skog visoko{kolskog obrazova-
nja. Naime, poslednjih dvadese-
tak godina, a naro~ito u posled-
njoj deceniji, nagomilavaju se
nekompetentni ljudi, koji na-
vodno znaju {ta je visoko{kol-
sko obrazovanje. Zakon o viso-
kom obrazovanju u vreme mi-
nistra Slobodana Vuksanovi}a,
pravili su ljudi koji ni po formal-
nom obrazovanju, a ni po me-
|unarodnom iskustvu, nisu bi-
li kompetentni. ̂ uli su za tako-

zvanu Bolonjsku deklaraciju, pa
su hteli preko no}i da nas uvedu
u Evropu. A u toj Evropi, na
evropskim univerzitetima, svi
oni zajedno nisu proveli ni tri
nedelje. Zatim je napravljena
druga gre{ka {to je lo{ zakon
trebalo menjati, odnosno dopu-
niti. Pa, ne mo`e da se „krpi“

ono {to ne valja. Trebalo je pra-
viti potpuno novi zakon. [to se
Megatrenda ti~e, poslednjih de-
setak godina obele`io je silovit
razvoj na{eg univerziteta. Posta-
li smo poznati i priznati, cenje-
ni i uticajni i to ne samo u Srbi-
ji, ve} i u Evropi i u svetu.

Koliko se promenila pozi-
cija privatnih univerziteta u
dru{tvu i uop{te odnos dr-
`avnih univerziteta prema
privatnim? Da li je tome do-
prinela i va{a funkcija pot-
predsednika KONUS-a?

- Pozicija privatnih univer-
ziteta je daleko bolja nego {to je
nekad bila. Pre svega, zakon
nas je u potpunosti izjedna~io
sa dr`avnim univerzitetima.
Naravno, pored mnogih do-
brih stvari u odnosima izme|u
dr`avnog i privatnog visokog
{kolstva, ima i nekoliko lo{ih.
Naime, zastupljenost privatnih
univerziteta u zna~ajnim insti-
tucijama, kao {to su Komisija
za akreditaciju i proveru kvali-
teta (KAPK) i Nacionalni savet
za visoko obrazovanje – daleko
je i nesrazmerno manja od za-
stupljenosti dr`avnih univerzi-
teta. Ja se u KONUS-u borim
ve} dve godine da to ne bude
tako, ali za sada nema bitnih
promena. Centri mo}i (a i ko-
rupcije) posebno u KAPK-u,
ne dozvoljavaju nikakve fakti~-
ke promene u tom smislu. Dok
se ne smeni KAPK, na ~elu sa
predsednicom Verom Vuj~i},
situacija za privatne univerzite-
te ne}e biti bolja. Ja se upravo
borim za tu smenu, ne samo u
interesu Megatrend univerzite-
ta, ve} i u interesu svih drugih
privatnih visoko{kolskih insti-
tucija.

Jo{ uvek postoje predrasu-
de da se diploma na privat-
nim fakultetima sti~e samo
uz novac, da je kriterijum
mnogo bla`i... Kako odgova-
rate na takve tvrdnje?

- Privatni fakulteti nikada
nisu imali aferu sa prodajom
ispita i diploma, a neki dr`av-
ni jesu. Su|enja su jo{ u toku,
pa sami donesite zaklju~ak.

Kako funkcioni{u visoko-
{kolske ustanove koje ste
osnovali u Be~u, Japanu i Ve-
likoj Britaniji? Kakvu mo-
gu}nost to pru`a studentima
iz Srbije?

- U Be~u smo, od Amerika-
naca, kupili univerzitet sa tra-
dicijom du`om od 30 godina.
Tamo imamo studente iz 88
zemalja. Funkcioni{e bespre-
korno, iako pomenuta pred-
sednica KAPK-a poku{ava da
nas opstruira, {alju}i nepotreb-
ne, neistinite i maliciozne in-
formacije Komisiji za akredita-
ciju Austrije. Uskoro je ~eka su-
|enje i ~vrsto sam ube|en da
}e biti osu|ena. Imamo ~vrste
dokaze i i}i }emo do kraja. Na-
{a poslovna {kola u Londonu

radi jako dobro i sara|uje sa
svim presti`nim fakultetima i
{kolama u Velikoj Britaniji. Je-
dino nam studije u Tokiju idu
malo slabije, zbog op{te situa-
cije  posle zemljotresa i cuna-
mija. Naravno, ne odustajemo.
Naprotiv, poma`emo, u okviru
na{ih mogu}nosti, japanskom
narodu i sigurni smo da ve} od
idu}e godine idemo sna`no da-
lje. Mnogo smo ulo`ili i finan-
sijskih i drugih sredstava da
bismo odustajali. [to se na{ih
studenata ti~e, ve} na po~etku
razgovora sam rekao, mogu da
imaju potpunu mobilnost u
studiranju. U zavisnosti od nji-
hovih interesovanja, posle sva-
ke uspe{no zavr{ene godine u
Beogradu, mogu da nastave
studije u Be~u ili Londonu.

Da li se tu zavr{ava inter-
nacionalizacija Megatrenda,
ili je ne{to novo u planu?

- Ova faza je zavr{ena. Sada
treba da stabilizujemo ovo {to
smo postigli. Kroz koju godi-
nu vide}emo {ta }emo dalje.

Progla{eni ste za najve}i
privatni univerzitet u Evro-
pi. Kakva je me|unarodna
saradnja, sa kojim univerzi-
tetima sara|ujete?

- Sa svojim institucijama u
inostranstvu pribli`avamo se
broju od 30.000 studenata.
Imamo aktivnu saradnju sa vi-
{e od 40 univerziteta u Evropi,
Americi, posebno u Latinskoj
Americi, a od pre pet godina sa
gotovo svim velikim srednjee-
vropskim univerzitetima. Sa-
radnja je posebno izra`ena u
podru~ju zajedni~kih studija
na nivou mastera i doktorata.

Svojevremeno ste izneli te-
zu da visoke {kole ne bi treba-
lo da postoje, da bi ih trebalo
ukinuti. Na ~emu zasnivate
takav stav? I u sastavu Mega-
trenda ima visokih strukov-
nih {kola, kakva je njihova
sudbina? 

- I danas tvrdim da je to ta-
ko. Kod jednog od prethodnih
pitanja, govorio sam o potpu-
noj nekompetentnosti ljudi
koji su 2004-2005. godine pra-
vili Zakon o visokom obrazo-
vanju. Visoke {kole su nepo-
trebne institucije, po{to preki-
daju logi~an ciklus obrazova-
nja, zato {to su, po nekim tu-
ma~enjima – zavr{ne. Dakle,
nije izvesno da li i pod kojim
uslovima, studenti mogu da
prelaze na akademske studi-
je. Dalje, ove {kole unele su
potpunu zbrku u podru~je
koje bi trebalo da se zove „na-
cionalna akademska zvanja“.
Pa, videli ste, pre par dana je
objavljeno da je 60.000 diplo-
ma studenata neupotrebljivo,
po{to poslodavci ne znaju ka-
ko da klasifikuju stepene
obrazovanja i kako da ih pri-
mere radnim mestima. Da su
se „stru~njaci“, koji su pravili
Zakon o univerzitetu kao i oni
drugi koji su ga „krpili“ malo
bolje uneli u posao – znali bi
da su, na primer, sli~ne insti-
tucije (takozvane „politehni-
ke“) jo{ pre 25 godina ukinute
u Britaniji! A mi bi da se pra-
vimo Englezi!

V. S.

Omogu}i}emo stvarnu mobilnost
studentima: Mi}a Jovanovi}

Prof. dr Mi}a Jovanovi}, rektor Megatrend univerziteta 

Najte`e je bilo raditi u korist unapre|enja 
srpskog visoko{kolskog obrazovanja

Nemam privilegija
Neki misle da ste imali privilegije zbog toga {to je mini-

star prosvete i nauke zaposlen na Megatrendu, ali i zbog
toga {to imate bliske odnose sa mnogim predstavnicima
vlasti. Da li su takve pri~e opravdane?

- Ministar prosvete je u punom radnom odnosu na Mega-
trend univerzitetu, ali je – tvrdim – ministar, koji je ravnoprav-
no posve}en svim visoko{kolskim institucija. Ta~no je da sam bli-
zak mnogim predstavnicima vlasti, posebno SPS-u, ~iji sam i ~lan
od samog osnivanja, kao {to sam, od svoje dvadesete godine bio
~lan SKJ. To je ideologija uz koju sam od najranijeg detinjstva
vaspitavan, a to je i princip koji se ne prodaje. Privilegija nemam,
po{to sa mnogim ljudima iz vrha vlasti imam isklju~ivo prijatelj-
ske odnose. 

Na{ najve}i uspeh je
{to smo proizveli 
generacije uspe{nih
mladih ljudi, koji su
relativno lako nalazili
posao i koji su sada, 
u prili~no slo`enim
uslovima, i dalje 
tra`eni na doma}em,
kao i na inostranim
tr`i{tima rada
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F akultet je osnovan 2004. godine i akreditovan odlukom Komisije za
akreditaciju i proveru kvaliteta Ministarstva prosvete br. 612-00-
663/2008-4 od 20.03.2009.

Programi su koncipirani po ugledu na programe vode}ih svetskih fakul-
teta. Za savladavanje nastavnih programa koriste se najbolji doma}i i pre-
vedeni inostrani ud`benici. U izvo|enju nastave u~estvuju eminentni pro-
fesori i stru~njaci iz zemlje i inostranstva.

Fakultet upisuje 100 studenata na trogodi{nje osnovne akademske studi-
je i po 50 studenata na dva studijska programa master akademskih studija.

Nastava se odvija u malim studijskim grupama. Studije su zasnovane na
principima Bolonjske deklaracije i u skladu sa obrazovnim sistemom ze-
malja EU. 

Fakultet ima zaklju~ene ugovore o poslovnoj saradnji sa bankama, osigu-
ravaju}im kompanijama i brokersko-dilerskim dru{tvima u kojima stu-
denti obavljaju profesionalnu praksu.

Fakultet je uspostavio saradnju sa FINRA, udru`enjem brokera i dilera
hartija od vrednosti SAD, koja pru`a mogu}nost sticanja licence investici-
onog savetnika, priznate svuda u svetu.

U nastavi se koriste softverske aplikacije koje obuhvataju sve oblasti ban-
karskog poslovanja. Fakultet je ovla{}en testni centar ECDL, namenjen pri-
premanju i testiranju po ECDL programu, kao i izdavanje licence priznate
u Evropi.

Fakultet ima razvijenu saradnju sa uglednim inostranim univerzitetima,
fakultetima i finansijskim organizacijama.

BEOGRADSKA BANKARSKA 
AKADEMIJA (BBA)

FAKULTET ZA BANKARSTVO, 
OSIGURANJE I FINANSIJE

„Megakarijera“ - Centar za razvoj karijere i savetovanje 
studenata Megatrend univerziteta

Praksom do posla
@ elja da se mladim obra-

zovanim ljudima pre-
nesu poslovna znanja i

iskustva koja u svetu daju
podsticajne rezultate poslova-
nja, bila je pokreta~ za osniva-
nje „Megakarijere“ - Centra
za razvoj karijere i savetova-
nje studenata Megatrend uni-
verziteta. Osnovao ga je tim
mladih entuzijasta, doktora i
magistara nauka koji su svoja
znanja i ve{tine stekli na Me-
gatrend univerzitetu, a usavr-
{ili ih u SAD.

Centar za razvoj karijere i
savetovanje studenata Mega-

trend univerziteta ve} je potvr-
dio opravdanost svoga postoja-
nja. Studenti su prezadovoljni
jer im je na raspolaganju sveo-
buhvatni servis koji im pru`a
konkretnu i prakti~nu pomo}
u izgradnji budu}e karijere.
Tim savetnika „Megakarijere“
prati rad studenata od prve go-
dina studija, neprekidno, do
postdiplomskih studija i ospo-
sobljava ih da se na tr`i{tu rada
predstave u najboljem svetlu.

U okviru predvi|enih ak-
tivnosti Centra studenti pro{i-
ruju svoja saznanja i dobijaju
prakti~nu proveru, pru`a im
se mogu}nost da testiraju svo-
je sposobnosti, da prepoznaju
afinitete, da steknu iskustvo

koje se ne osvaja na osnovnim
studijama, a koje je danas ko-
rak ka uspe{nom zaposlenju.

Na tr`i{tu rada, na`alost,
svakodnevno raste broj naza-
poslenih mladih ljudi sa fakul-
tetskim diplomama i situacija
im ne ide naruku. Zato je od
naro~itog zna~aja da jo{ tokom
studija steknu saznanja, isku-
stva i ve{tine koje }e ih kod bu-
du}ih poslodavaca izvu}i iz
mase identi~nih CV-ja. 

Centar je svoje aktivnosti
podelio na nekoliko segmena-
ta u okviru kojih su savetova-
nje, edukacija, praksa i volon-
tiranje. 

Studentima zavr{nih godi-
na studija „Megakarijera“ pru-
`a mogu}nost da u skladu sa
svojim afinitetima i ostvare-
nim uspehom obavljaju prak-
su u najuspe{nijim doma}im i
stranim kompanijama, javnim
ustanovama i  diplomatskim
predstavni{tvima. Nije potreb-
no posebno nagla{avati od ko-
likog je zna~aja praksa - ona je
direktan put do poslodavca ko-
ji u studentu mo`e da prepo-
zna profil koji mu odgovara, a
sa druge strane, student prak-
som prepoznaje i oboga}uje
sopstvene afinitete.

Centar pru`a i informacije

o stipendijama i konkursima
koji se nude kako u zemlji ta-
ko i u inostranstvu, u cilju
razmene znanja, ideja i isku-
stava. 

„Megakarijera“ - Centar za
razvoj karijere i savetovanje
studenata Megatrend univer-
ziteta je projekat sa jasnom vi-
zijom i misijom da budu}im
akademcima pomogne u sna-
la`enju u slo`enim uslovima
koji vladaju na tr`i{tu rada.

VODI^
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^lanice i partneri Evropskog univerziteta su: 
Fakultet za evropski biznis i marketing, www. febm.rs
Fakultet za in`enjerski internacionalni menad`ment, www.eu.ac.rs
Nova akademija umetnosti, www.nova.edu.rs
Institut za ameri~ki biznis – MBA Univerzitet, www.eu.ac.rs
Institut Franco-Americain de Management, Paris, www.ifam.edu
Mod’Art International, Paris,  www:mod-art.org
MIM – The Center for European Master and Doctoral Studies, – Budapest, www.cemds.hu
European Academy of Science 1190 Vienna, www.easvienna.at
Sales Manager Akademie, Vienna, www.sales-manager.at
The European Academy of Informatization, Brussels; www.widu-edu.com
Albert Schweitzer International University Geneva; www.albertsc.com
MIM – Manhattan Institute of Management, Njujork 
Euro- Swiss University, Thun, Sweitzerland 
Regent’s College, London
London Diplomatic Academy, London…

Budite studenti, magistranti i doktoranti Evropskog univerziteta. 
Budite u~esnici stvaranja nove Evrope i novog sveta. 

Evropski univerzitet kao samostalna nau~noobrazovna ustanova
u saradnji sa svojim ~lanicama realizuje projekte u funkciji mira,
boljeg ̀ ivota i razvoja biznisa u svetu. 
Strate{ki projekti su u funkciji prioriteta programa evropskih 
integracija i u funkciji razvoja multinacionalnih i transnacionalnih
kompanija i banaka. 

Evropa je multikulturna i multijezi~ka sredina, koju ~ini preko 
40 zemalja i u kojoj se govori 70 razli~itih jezika. 
U 21. veku se o~ekuje jo{ neposrednija saradnja Rusije, dr`ava
Evropske unije, Amerike, Kine, Brazila i drugih dr`ava sveta. 
Zato je kadar sa zavr{enim fakultetima i zavr{enim master i 
doktorskim studijama prioritet svake vlade svih dr`ava sveta.

S po{tovanjem, 
Profesor dr Milija Ze~evi}, 
rektor Evropskog univerziteta

VODI^
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B eogradska poslovna {kola, vi-
soka {kola strukovnih studija,
po mnogo ~emu je jedinstve-
na ne samo u Srbiji, ve} i u re-
gionu: najstarija je visoka po-
slovna {kola na prostoru biv-

{e Jugoslavije, najve}a je na Balkanu i
najpopularnija dr`avna visoko{kolska
ustanova u na{oj zemlji. [kola je od
osnivanja 1956. godine do danas, pri-
lago|avala nastavne programe potre-
bama privrede i tako iz generacije u
generaciju {kolovala studente za uspe-
{an rad, a ne za dugo ~ekanje posla na
tr`i{tu rada. 

Beogradska poslovna {kola je akre-
ditovala svih pet studijskih programa
na osnovnim studijama: Poslovna in-
formatika i elektronski biznis, Finan-
sije ra~unovodstvo i bankarstvo, Mar-
keting i trgovina, Porezi i carine i Me-
nad`ment.

Akreditovana su i tri programa na
specijalisti~kim studijama: Menad`-
ment ra~unovodstva, kontrola i revizi-
ja, Strategijski finansijski menad`ment
i Menad`ment poslovnih procesa.

Akreditacija ovih programa je po-
tvrda da su uslovi i standardi studira-
nja na ovoj visoko{kolskoj ustanovi
uskla|eni sa evropskim. Za studente
je to motiv vi{e da vredno u~e i rade,

jer }e kao nagradu za svoj trud dobiti
diplomu visokog obrazovanja, koja }e
im biti ulaznica za dobro radno mesto
u nekoj od uspe{nih kompanija ili
osnova za pokretanje i vo|enje sop-
stvenog posla.

Ranijih godina najve}e interesova-
nje je bilo za informatiku  i menad`-
ment, ali je sada najve}a konkurencija
za upis na studijski program Finansi-
je, ra~unovodstvo i bankarstvo. Za
jedno mesto na ovom smeru konkuri-
{e i po tri kandidata. 

Novim nastavnim programom
uvedena je obaveza da se teoretska
znanja tokom studija dopunjavaju

prakti~nim iskustvom u tre-
}oj godini. Svim studentima
tre}e godine se obezbe|uje
stru~na praksa u najpoznati-
jim kompanijama i na taj na-
~in {kola posreduje pri zapo-
{ljavanju studenata, jer je ve}
u prvoj godini najboljim stu-
dentima ponu|en posao od-
mah nakon diplomiranja.

[kola ima veoma inten-
zivnu me|unarodnu sarad-
nju sa brojnim visoko{kol-
skim ustanovama. U okviru
Odseka za internacionalne
studije realizuje se zajedni~ki
studijski program sa Berufs
akademijom iz Mosbaha.

Studijski program je sa~i-
njen kompletno po modelu
ove nema~ke poslovne {kole.
Nastavu izvode i na{i i nema~-
ki profesori na srpskom, nema~kom i
engleskom jeziku. Osnovna karakteri-
stika ovog programa je takozvani dual-
ni sistem obrazovanja, koji podrazume-
va naizmeni~no smenjivanje  teorijske
i prakti~ne faze obuke studenata u sva-
kom semestru. Nakon zavr{ene  prve
dve godine studenti mogu nastaviti tre-
}u godinu studija u Nema~koj. 

Posebno atraktivnu saradnju Beo-
gradska poslovna {kola ima sa Uni-
verzitetom kooperativnih studija u
[tutgartu, na ~elu sa rektorom dr Joa-
kimom Veberom. Svake godine se or-
ganizuje razmena profesora i studena-
ta, a dva puta godišnje studenti iz [tut-
garta dolaze na predavanja na BPŠ. 

Beogradska poslovna {kola sara|u-
je i sa Notingamskom poslovnom
{kolom Notingam Trent univerziteta
iz Velike Britanije, koja u`iva visok
ugled me|u engleskim fakultetima u
oblasti poslovnih studija. 

U aprilu 2005, {kola je  postala ~la-
nica Asocijacije ameri~kih dr`avnih
koled`a, asocijacije koja obuhvata 95
odsto akreditovanih koled`a SAD sa
10,5 miliona studenata i sa rastu}im
brojem me|unarodnih ~lanica (Japan,
Velika Britanija, Koreja, Portoriko). U
istom periodu Beogradska poslovna
{kola u~lanila se u Ameri~ku kongre-
snu biblioteku, najstariju dr`avnu kul-
turnu instituciju SAD i najve}u biblio-
teke na svetu sa bibliote~kim fondom,
koji obuhvata 29 miliona knjiga i dru-
gih {tampanih jedinica, 2,7 miliona za-
pisa i 12 miliona fotografija. Dogovo-
rena je razmena ud`benika i stru~ne li-
terature u elektronskoj formi.

Kao odgovor na narastaju}e potre-
be za stalnim profesionalnim obrazo-
vanjem studenata koji nisu u mogu}-
nosti da na klasi~an na~in poha|aju
studije, Beogradska poslovna {kola je

jo{ 2002. zapo~ela program studija na
daljinu. Istra`ivanja su pokazala da su
studenti koji studiraju po ovoj meto-
dologiji radoznaliji, disciplinovaniji,
nezavisniji, motivisaniji i da posti`u
do 20 odsto bolji uspeh, od studenata
koji studiraju na tradicionalan na~in
u u~ionici.                                              R. D. 

Beogradska poslovna {kola prilago|ava se svetskim trendovima u obrazovanju  

[koluju studente za uspe{an rad

Vizija
Svoju budu}nost Beogradska poslovna {kola vidi u permanentnoj 
modernizaciji i uskla|ivanju studijskih programa sa dinami~nim potrebama
iz okru`enja i ostvarenju me|unarodno priznatog mesta za sticanje znanja 
i obrazovanja iz multidisciplinarnih nau~nih oblasti. Vizija BP[  se bazira 
na ideji da svoj edukativni sistem pobolj{ava primenjuju}i visoki 
profesionalizam i najvi{e eti~ke principe.

Misija 
Obezbe|enje kvalitetnih,
modernih programa koji
integri{u savremene na-
stavne programe sa raz-
vojem profesionalnih
sposobnosti, {to }e omo-
gu}iti studentima da do-
stignu svoje `ivotne, li~ne
i profesionalne ciljeve 
Obrazovanje stru~njaka
prema potrebama 
savremenog okru`enja uz
stalno organizaciono i 
metodolo{ko usavr{avanje
Spoj intelektualnog i kul-
turnog nasle|a kako bi se
stvorili uslovi za individu-
alni i intelektualni razvoj
studenata u duhu predu-
zetni{tva
Interdisciplinarno 
obrazovanje i 
kontinuirano pro`imanje 
teorijske i prakti~ne nasta-
ve, osposobljavanje 
studenata za izvr{enje konkretnih poslova i zadataka

Najnoviji softver
[kola ima ~etiri amfiteatra, 20 slu{aonica,

devet studentskih internet u~ionica, fiskul-
turnu salu, klimatizovanu i udobnu bibliote-
ku i ~itaonicu sa 120 mesta, a prostire se na
preko 12.000 kvadratnih metara. ̂ etiri stoti-
ne ra~unara stoji na raspolaganju u svakom
trenutku svim studentima i zaposlenima.
Najnoviji i najaktuelniji ra~unarski softver im-
plementiran je u proces nastave. Svaki stu-
dent u toku realizacije prakti~nog dela nasta-
ve mo`e samostalno da koristi ra~unar. 

Najve}a konkurencija
za upis na studijski
program Finansije,
ra~unovodstvo i 
bankarstvo. Za jedno
mesto na ovom smeru
konkuri{e i po tri 
kandidata
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